



AFRICA FORUM OF TEACHING REGULATORY AUTHORITIES

(Le Forum d' Afrique d'Enseigner Régulateur Autorités)

HEADQUARTERS: Teachers Registration Council of Nigeria (TRCN),
12 Oda Crescent, off Aminu Kano Crescent Wuse 2,
PMB 567 Garki, Abuja, Nigeria
e-mail: infoaftra@trcn.gov.ng



CHAIR OF AFTRA

South African Council for Educators (SACE), 261 West Street, Centurion 0046
Tel: (012) 679 9704, Fax: 086 652 7334, Private Bag X127, Centurion, 0046, South Africa
Email: iftra@sace.org.za, URL: <http://www.sace.org.za>

ANNOUNCEMENT

Of the

3rd ROUNDTABLE

of Africa Forum of Teaching Regulatory Authorities

(October 28-November 1, 2012 @ Arusha, Tanzania)

1. THEME

Uniting Africa for the Internationalisation of the Teaching Profession

2. IMPORTANT DATES

October 28, 2012	Arrival of : <ul style="list-style-type: none"> ● AFTRA Steering Committee members ● The Federation of East Africa Teachers Union (FEATU) delegates ● EAC Authorities ● Top officials of Ministries of Education in the EAC member states & Education International – Africa Region (EIRAF)
October 29, 2012	<ul style="list-style-type: none"> ● CAUCUS MEETING of the Federation of the East Africa Teachers Union, EAC Authorities and top officials of Education in the EAC member states and Education International – Africa Region. ● Arrival of AFTRA members from all over Africa ● Arrival of IFTRA special guests from outside Africa
October 30, 2012	3rd AFTRA Roundtable (Opening Ceremony starts 09.00 am)
October 31, 2012	<ul style="list-style-type: none"> ● Wrap up of 3rd AFTRA Roundtable ● Tour of some of the following attractions - Serengeti National Game Parks, one of the wonders of the world (the Ngorogoro Crater), Lake Manyara National Park, the Olduvai George (the cradle of mankind), etc. ● Nite of Culture & Dinner
November 1, 2012	Departure of all delegates.

3. HOST

CHAMA CHA WALIMU (CWT)

(Tanzania Teachers Union – TTU)

P.O. Box 61110 Dar Es Salaam, Tel: 255 22 276 1349, Fax: 255 22 276 2007,

email: ttu-hq@udsm.ac.tz, website: www.ttu.org.tz.

All correspondences should be addressed to the General Secretary.

Officials:

President – Mr Gratian Mukoba

Vice President – Ms Honoratha Chitanda

General Secretary – Mr Yahya B.K. Msulwa

Deputy General Secretary – Ezekiah Oluoch

Treasurer – Mr Mohamed M. Utaly

4. DIRECT CONTACTS FOR AFTRA ROUNDTABLE

Dr. Steve Nwokeocha

AFTRA Director of Operations &

Director of Professional Operations

Teachers Registration Council of Nigeria

12 Oda Crescent, off Aminu Kano Crescent, Wuse 2,

PMB 526 Garki, Abuja Nigeria

Email: drsteve44@yahoo.com, steve.nwokeocha@trcn.gov.ng infoaftra@trcn.gov.ng.

Mobile: +234 706 448 0579.

And

Ms. Tsedi Dipholo

AFTRA Co-Director of Operations &

Chief Operations Officer

South African Council for Educators

261 West Street, Centurion 0046

Private Bag X127, Centurion, 0046, South Africa

Email: tsedi@sace.org.za, info@sace.org.za

5. PARENT BODY

International (World) Forum for Teaching Regulatory Authorities [IFTRA]

With Headquarters at the

General Teaching Council for Wales

Southgate House, Wood Street, Cardiff, Wales, CF10 1EW

United Kingdom

<http://www.gtcw.org.uk>, <http://www.iftra.org>.

6. BACKGROUN INFORMATION ON IFTRA & AFTRA

The Teaching Regulatory Authorities in all continents (North and South America, Europe, Africa, Australia, Asia) of the world have come together under one umbrella called the **International Forum for Teaching Regulatory Authorities (IFTRA)**. The Headquarters of IFTRA is at the General Teaching Council for Wales, the United Kingdom.

The key aims of **IFTRA** are to promote the professionalisation of teaching globally, set international standards for the profession and facilitate co-operation among member nations for the benefit of the education systems of the various countries. At its 3rd International Conference held in Cardiff Wales, United Kingdom, June 24-26, 2009, **IFTRA** charged member countries to initiate continental/regional conferences, roundtables and other activities that could help the various continents/regions to

contribute effectively to the **IFTRA** agenda. Furthermore, the **IFTRA** noted that there were only two teaching councils in the whole of Africa – The Teachers Registration Council of Nigeria (TRCN) and South African Council for Educators (SACE). Therefore, **IFTRA** charged TRCN and SACE with the responsibility of engaging African countries constructively in order to bring Africa to the frontline of the new movement for the globalization of the teaching profession.

In the pursuit of the responsibility, TRCN and SACE supported by UNESCO Nigeria in October 2010 convened the **1st Roundtable** of the Teaching Regulatory Authorities of African countries in Abuja while the South African Council for Educators in July 2011 hosted the **2nd Roundtable** in the exciting city of Durban. The **3rd Roundtable** is being hosted by the Tanzania Teachers Union. The **3rd Roundtable** promises to be a watershed in the effort to bring the African countries together toward making the Teaching Profession in Africa competitive globally.

7. MEMBERSHIP OF AFTRA

Membership of AFTRA is open to:

- Teaching Councils of African countries;
- National/Federal/Provincial/Regional Educational Ministries and Agencies that control and regulate the Teaching profession (i.e. Teaching Service Commissions, Education Service Commissions, etc) *for countries without Teaching Councils*; and
- National Teachers Unions of African countries (*for Observer status only*).

8. REGISTRATION OF DELEGATES

Eligible organisations are to send a maximum of three delegates to the Roundtable. The particulars of the delegates must be emailed in advance to the **AFTRA Director of Operations** or **AFTRA Co-Director of Operations** latest by **September 28, 2012**. The particulars sent to AFTRA should include:

- *Name of Teaching Council, Ministry, Agency or Teachers Union.*
- *Street and postal addresses, email and telephone number(s) of the Ministry, Agency or Teachers union.*
- *Name of Delegate(s)*
- *Designation of Delegate(s)*
- *Contact Address, email and telephone number of the delegate(s)*

Upon receipt of the details above, official invitation letters to the Roundtable will be emailed to the delegates.

9. POSITION PAPER

Each participating organisation is required to send a POSITION PAPER to AFTRA on or before October 10, 2012. The position paper should give a brief overview of the way the Teaching profession is currently regulated in the country and suggestions for co-operation/collaboration among African countries and for the internationalisation of the Teaching profession in Africa. The paper should be a maximum of four A4 pages typed 1.5 spacing, in Microsoft Word format and not more than 5 MB.

10. COST OF PARTICIPATION

There is no conference/participation fee. However, delegates are responsible for their travel costs which include transportation/flight, accommodation, feeding and local runs. Tea break and group lunch will be provided by the host for the days of the **Caucus Meeting** of the East Africa Teachers Unions and for **AFTRA Roundtable and Tour**.

11. VISA AND RELATED TRAVEL ADVISORY

Travel Advisory covering visa requirements, flight schedules to Dar Es Salaam/Arusha, likely hotels, cost of hotel accommodation, currency exchange rates, security tips, weather information, etc will be emailed to registered delegates by AFTRA as soon as possible ahead of

the Roundtable. Delegates are however advised to also make enquiries from appropriate organisations and embassies in their countries regarding these issues.

12. ANNOUNCERS



Mr. Rej Brijraj

AFTRA CHAIR &
Chief Executive Officer
South African Council for Educators
261 West Avenue
Centurion, Pretoria
South Africa
Mobile: +27824532971
Email: rej@sace.org.za
Website: www.sace.org.za



Prof. Addison Mark Wokocho

AFTRA SECRETARY &
Registrar/Chief Executive
Teachers Registration Council of Nigeria
(Federal Ministry of Education)
12 Oda Crescent, Off Aminu Kano Crescent
Wuse 2, Abuja
Nigeria
Mobile: +234 803 313 4312
Email: addisonmark@yahoo.com
Website: www.trcn.gov.ng

For: AFTRA



AFRICA FORUM OF TEACHING REGULATORY AUTHORITIES

(Le Forum d' Afrique d'Enseigner Régulateur Autorités)

HEADQUARTERS: Teachers Registration Council of Nigeria (TRCN),
12 Oda Crescent, off Aminu Kano Crescent Wuse 2,
PMB 567 Garki, Abuja, Nigeria
e-mail: infoaftra@trcn.gov.ng



Le Président de AFTRA

South African Council for Educators (SACE), 261 West Street, Centurion 0046
Tel: (012) 679 9704, Fax: 086 652 7334, Private Bag X127, Centurion, 0046, South Africa
Email: iftra@sace.org.za, URL: <http://www.sace.org.za>

ANNONCE de la 3ème TABLE- RONDE du Forum Africain des Instances de Contrôle et de Régulation de l'Enseignement (28 octobre – 1^{er} Novembre 2012, Arusha, en Tanzanie)

1. Thème

Unir l'Afrique pour l'internationalisation de la profession d'enseignant

2. Dates importantes

28 Octobre 2012	Arrivée de : <ul style="list-style-type: none">• Les membres du comité de pilotage de l'AFTRA• la fédération des délégués de l'Union d'Enseignants d'Afrique de l'Est (FEATU)• les Autorités d'EAC• Les haut fonctionnaires des Ministères de l'Education dans les Etats membres de l' EAC - Région Afrique(EIRAF)
29 Octobre 2012	<ul style="list-style-type: none">• LA RÉUNION DU COMITE ELECTORAL de la Fédération de l'Union d'Enseignants d'Afrique de l'Est, les autorités d'EAC et les hauts fonctionnaires de l'Éducation dans les Etats membre - Région Afrique• Arrivée des membres de l'AFTRA de tout le continent africain• Arrivée d'invités de l'IFTRA de l'extérieur de l'Afrique
30 Octobre 2012	3ème Table- Ronde de l'AFTRA La cérémonie d'ouverture commence à 9h00
31 Octobre 2012	<ul style="list-style-type: none">• Clôture de la 3ème Table-Ronde de l'AFTRA• Visite de certaines des attractions touristiques comme- les Parcs de Jeu national de Serengeti, l'une des merveilles du

	<p>monde (le Cratère de Ngorogoro), le Parc national du Lac Manyara, l'Olduvai George (le berceau de l'humanité), etc</p> <ul style="list-style-type: none"> • Soirée culturelle et dîner
1er Novembre 2012	Départ de tous les délégués

3. HÔTES

CHAMA CHA WALIMU (CWT)

(Union des Enseignants de Tanzanie – TTU)

P.O. Box 61110 Dar Es Salaam, Tel : 255 22 2761349, Fax : 255 22 276 2007,

Adresse électronique : ttu-hq@udsm.ac.tz, Site : www.ttu.org.tz.

Toutes les correspondances devraient être adressées au Secrétaire Général.

Les Responsables :

Le Président – Mr. Gratian Mukoba

Le Vice-président – Mme Honoratha Chitanda

Le Secrétaire Général – Mr. Yahya B.K. Msulwa

Le Secrétaire Général Adjoint – Ezekiah Oluoch

Le Trésorier – Mr. Mohamed M. Utaly

4. CONTACTS DIRECTS POUR LA TABLE-RONDE DE L'AFTRA

Dr. Steve Nwokeocha

Le directeur des Opérations et

le Directeur des Opérations Professionnelles

le Conseil de Contrôle et de Régulation pour l'Enseignement au Nigeria

12 Oda Crescent, Off Aminu Kano Crescent, Wuse 2,

PMB 526 Garki, Abuja, Nigéria

Adresse électronique: drsteve44@yahoo.com, steve.nwokeocha@trcn.gov.ng,

infoaftra@trcn.gov.ng.

Portable : +234 706 448 0579

Et

Mme Tsemi Dipholo

Codirectrice des Opération de l'AFTRA et

Chef des Opérations

Le Conseil des Educateurs Sud-Africains

261 West Street, Centurion 0046

Private Bag X 127, Centurion, 004046, South Africa

Adresse électronique : tsemi@sace.org.za, info@sace.org.za

5. FONDATEUR

International (World) Forum for Teaching Regulatory Authorities (IFTRA)

Le Forum International de contrôle et de régulation pour l'Enseignement

Avec le siège à

Conseil Général pour l'Enseignement de Wales,

Southgate House, Wood Street, Cardiff, Wales, CF10 1EW

Royaume-Uni

www.gtcw.org*.uk, www.iftra.org

6. CONTEXTE DE L'IFTRA & AFTRA

Les Conseils de Contrôle et de Supervision de l'Enseignement (Amérique, du Nord et du Sud, Europe, Afrique, Australie, Asie) du monde se réunissent dans un même creuset appelé Le Forum International des Autorités de Contrôle de l'Enseignement (IFTRA). Le siège de l'IFTRA est au Conseil Général pour l'Enseignement de Wales, au Royaume-Uni.

L'objectif principal de l'IFTRA est de promouvoir la professionnalisation de l'enseignement, d'établir un standard international pour cette profession et de faciliter la coopération entre les Etats membres pour le bénéfice du système éducatif des différents pays. A sa 3^{ème} Conférence Internationale tenue à Cardiff Wales, au Royaume-Uni, du 24 au 26 Juin 2009, l'IFTRA a exhorté les pays membres d'initier des conférences continentales /régionales, des tables-rondes et autres activités qui pourraient aider les différents continents /régions et contribuer effectivement aux idéaux de l'IFTRA. En plus, l'IFTRA a constaté qu'il n'ya que deux Conseils de l'Enseignement dans toute l'Afrique - le Conseil de Supervision et de Contrôle pour l'Enseignement au Nigeria (TRCN) and le Conseil Sud Africain des Educateurs (SACE). Alors, l'IFTRA a demandé au TRCN et au SACE d'œuvrer activement de concert avec les autres pays africains en vue de mettre le continent au premier rang du nouveau mouvement pour la globalisation de la profession d'enseignant.

Dans la poursuite de cette tâche, le TRCN et le SACE avec l'appui de l'UNESCO ont convoqué la 1ère table-ronde des Autorités de Contrôle de l'Enseignement des pays africains à Abuja en Octobre 2000. De même, le Conseil sud-africain pour les Educateurs a organisé la 2nd table-ronde dans la resplendissante cité de Durban. La 3ème table-ronde étant organisée par l'union des enseignants de Tanzanie, la 4eme promet d'être le tournant dans l'effort de mener les pays africains pour rendre la profession d'enseignants globalement compétitive.

7. LES MEMBRES DE L'AFTRA

L'adhésion de l'AFTRA est ouvert à :

- Le conseil des enseignants des pays africains ;
- Les ministères et agences d'éducation nationale/fédérale//provinciale/régionale qui contrôlent et régularisent la profession de l'enseignement (E. g. La Commission du Service de l'Enseignement, la commission du service de l'éducation, etc) pour les pays sans conseils d'enseignement, et
- L'Union National des Enseignants des pays Africains (comme observateur).

8. INSCRIPTION DES DELEGUES

Les organisations élues doivent envoyer un maximum de trois délégués à la table-ronde. Les coordonnées des délégués doivent être envoyées par adresse électronique à l'avance au Directeur des Opérations de l'AFTRA ou au Codirecteur des Opérations de l'AFTRA le 28 septembre 2012 au plus tard. Les détails envoyés à AFTRA devraient inclure :

- Le nom du Conseil de l'enseignement, le Ministère, L'agence ou l'Union des enseignants
 - l'adresse de la rue et l'adresse postale, le courrier électronique, le numéro de téléphone du Ministère, Agence ou l'union des enseignants
 - le nom des Délégués
 - La fonction des Délégués
 - L'adresse, le courrier électronique, le numéro de téléphone des délégués
- Après réception des détails ci-dessus mentionnés, les lettres officielles d'invitations seront adressées aux délégués par courrier électronique.

9. POINT DE VUE

Chaque organisation participante doit envoyer **un document d'information et d'analyse** à l'IFTRA le 10 Octobre 2012 au plus tard. Ce document doit donner un aperçu de la régulation du système dans le pays concerné et des suggestions pour la coopération /collaboration entre pays africains et pour la globalisation de la profession d'enseignement en Afrique. Le dossier doit être saisi sur papier de format A4, avec 1.5 d'espace, sur Microsoft Word et pas plus de 5MB.

10. COÛT DE LA PARTICIPATION

Il n'y a pas de frais de conférence/participation. Néanmoins, les délégués sont responsables des frais de voyage incluant le transport/vol, le logement, l'alimentation et les courses en ville. Le petit déjeuner et le déjeuner en groupe seront assurés par l'hôte pendant les jours de la réunion du comité électoral de l'union des enseignants de l'Afrique de l'Est et pendant la table-ronde et la tournée de l'AFTRA.

11. CONSEILS POUR LE VISA ET AUTRES ELEMENTS DE VOYAGE

Des informations sur le voyage notamment les conditions d'obtention de visa, les programme de vol à Dar Es Salam/Arusha, les hôtels, le prix du logement à l'hôtel, le taux de change, la sécurité, la santé, etc, seront envoyés par adresse électronique aux délégués inscrits par l'AFTRA le plutôt possible avant la table-ronde. Il est néanmoins conseillé aux délégués de prendre contact avec les ambassades ou les consulats installés dans leurs pays.

12. PERSONNES A CONTACTER

Mr. Rej Brijraj

Président de l'AFTRA & Directeur Général

Conseil sud-africain pour les Éducateurs
261 West Avenue
Centurion, Pretoria
Afrique du Sud
Portable : +27824532971
Adresse électronique : rej@sace.org.za
Site : www.sace.org.za

Prof. Addison Mark Wokocho

Secrétaire de l'AFTRA & Secrétaire exécutif

Conseil de Contrôle et de Régulation pour l'Enseignement au Nigeria
(Ministère Fédéral de l'Education)
12 Oda Crescent, Off Aminu Kano Crescent
Wuse 2, Abuja
Nigéria
Portable: +234 8033134312
Adresse électronique : addisonmark@yahoo.com
Site : www.trcn.gov.ng

Pour : AFTRA

